
DF’s tale ved 1. behandlingen af budgettet 2011 
 
Sporene er jo udstukket i det sparekataloget, vi indgik sammen før sommerferien. Som alle her i 
salen ved, står den jo desværre på smalkost i sundhedsvæsenet de kommende år, grundet det store 
aktivitetspres vi allerede nu kan forudse. 
 
Særligt bekymrede er vi over det store låneoptag til drift og afdrag på gammel gæld. Det mener vi 
er uholdbart og vi er kede af, at flertallet i regionsrådet ikke udviste rettidig omhu. Ligeledes 
beklager vi, at der ikke i tilstrækkelig grad er taget hensyn til de stærkt forøgede udgifter til ny 
medicin. 
 
Derfor går DF til forhandlingerne med det hovedformål, at føre en sund og forsvarlig politik 
fremover. 
 
Med det in mente er der specielt 3 områder, hvor vi gerne ser en opprioritering. De 3 områder er 
psykiatrien, en ensretning af akutberedskabet samt en udvidelse af hospicekapaciteten. 
 
På det psykiatriske område har vi noteret at regionsrådets flertal har spillet ud med en opprioritering 
af psykiatrien med 30 mio.. Det er et forslag vi finder yderst interessant, men vi venter i spænding 
på, at det følger finansiering med de gyldne løfter. 
 
I forhold til akutberedskabet mener vi at tiden er inde til, at Randers og Horsens opnår den lovede 
ligestilling med regions øvrige storbyer, og dermed 24-timers akutbil med lægebemanding. 
 
På hospiceområdet har vi desværre stadig ventetid. Det er fuldstændig uacceptabelt. Derfor er det 
nu yderst nødvendigt, at vi forøger kapaciteten. En forøget kapacitet må komme det sydøstlige 
område af regionen til gode, da der her slet ikke findes hospicepladser. 
 
Med disse ord går DF konstruktivt til forhandlingerne, og takker hermed for ordet. 
 


